
	
	
	
Met	vertrouwen	ouder	worden.	Een	Veldhovens	pact	voor	ouderen	is	nodig	
volgens	CDA	Veldhoven	
	
Op	31	maart	sprak	het	CDA	Veldhoven	in	Ontmoetingscentrum	De	Ligt	met	experts	
en	belangstellenden	over	wat	er	nodig	is	om	de	consequenties	van	de	‘dubbele’	
vergrijzing	in	Veldhoven	op	te	vangen.		
	
De	cijfers	
In	2040	is	het	aantal	65+ers	van	19%	naar	ruim	27%	gestegen.	En	de	stijging	is	het	
grootst	voor	de	groep	75+.	Dubbelop	dus,	meer	ouderen	en	ze	worden	ouder.	Met	
het	huidige	niveau	van	zorg	werkt	in	2040	1	op	de	4	mensen	in	de	zorg,	nu	is	dat	1-
op-7.	Langer	thuiswonende	ouderen	houden	daardoor	onbedoeld	de	doorstroming	
tegen	op	de	woningmarkt.	En	dat	heeft	ook	weer	gevolgen	voor	starters.	Door	de	
groei	in	het	aantal	eenpersoons	huishoudens	en	de	beperkte	doorstroming	moet	de	
woningvoorraad	in	Brabant	tot	2030	met	25%	groeien.	Zorgen	voor	voldoende	zorg	
en	voldoende	woningen	is	een	grote	opgave.	Deze	krijgt	door	de	andere	grote	
transitie,	die	voor	het	klimaat,	nog	onvoldoende	aandacht.		
	
De	opgave	
Over	één	ding	was	iedereen	het	eens:	voor	deze	grote	opgave	is	snel	actie	nodig.	De	
actie	moet	zich	richten	op:	
• Bestrijding	van	eenzaamheid	en	armoede	onder	ouderen	
• Samenhang	tussen	zorg	en	wonen	
• Inrichting	van	wijken	en	openbare	ruimte.		
• Voldoende	geschikte	woonruimte	voor	langer	thuis	wonen	
• Voldoende	(mantel)zorgers	
	
Een	mooi	en	eenvoudig	voorbeeld	dat	werd	genoemd	is:	je	hebt	meer	aan	1	breed	
trottoir	voor	rollators	en	rolstoelen	dan	aan	2	smalle.	En	als	mensen	op	pad	kunnen,	
vereenzamen	ze	minder	snel	en	is	er	minder	zorgbehoefte.	
	
	De	aanpak	
Alle	experts	gaven	aan	dat	het	niet	gaat	om	een	enkele	maatregel.	Juist	de	
combinatie	van	verschillende	maatregelen	leidt	tot	resultaat.	Ook	was	iedereen	het	
over	eens	dat	hierbij	maatwerk	nodig	is.	Wat	in	een	kleine	gemeente	werkt,	werkt	
vaak	niet	in	een	grote.	Dat	geldt	in	Veldhoven	ook	voor	de	wijken:	ze	zijn	heel	



verschillend	en	dus	is	het	belangrijk	per	wijk	te	kijken	naar	wat	wel	en	wat	niet	
werkt.	
	
De	oplossing	
De	mening	verschilden	over	de	oplossing	voor	de	opgave	voor	voldoende	
zorgverleners.	Inzetten	van	innovatieve	zorg,	arbeidsmigranten,	snel	bouwen	of	iets	
anders.	Zo	vond	niet	iedereen	hoogbouw	een	oplossing	voor	woonruimte	in	
Veldhoven.	“Ik	ga	nooit	naar	een	flat”,	zo	meldde	een	van	de	aanwezigen.	Anderen	
zagen	juist	alleen	maar	voordelen	van	een	tijdige	verhuizing	naar	hoogbouw.	Maar	
90%	van	de	mensen	wil	niet	verhuizen,	zo	is	de	ervaring	van	Swove.	Bovendien	is	in	
de	buurt	of	wijk	blijven	belangrijk	voor	het	behoud	van	het	netwerk.		
Anderen	zagen	weer	de	voordelen	van	een	tijdige	verhuizing	naar	een	flat.	Over	het	
‘eigen’	netwerk	gesproken,	moeten	we	daar	niet	veel	eerder	mee	beginnen?	Betrek	
mensen	als	ze	nog	volop	actief	zijn,	dan	is	het	makkelijker	een	netwerk	op	te	
bouwen.	Deze	vraag	werd	niet	beantwoord,	net	zomin	als	de	vraag	wie	de	regie	
voert	over	preventie.	
	
De	knelpunten	
Er	zijn	nog	zaken	die	actie	in	de	weg	staan.	Zo	houdt	de	parkeernorm	het	splitsen	
van	woningen	tegen.	Verder	is	het	gemiddelde	inkomen	in	Veldhoven	zo	hoog	dat	
woningbouwcorporaties	niet	voor	de	‘gemiddelde’	woningzoeker	mag	bouwen.	En	
er	worden	nog	te	weinig	eenpersoons	woningen	en	betaalbare	huurwoning	gepland	
bij	woningbouwplannen.	
	
Voor	Brabant	is	er	al	een	door	een	groot	aantal	partijen	ondertekend	manifest	
“Samen	doen	-	Samen	oplossen”.	Met	als	doel	om	gezamenlijk	in	actie	te	komen	en	
belemmeringen	uit	de	weg	te	helpen.	Ook	in	Veldhoven	gaat	het	alleen	lukken	als	
iedereen	zijn	schouders	eronder	zet.	Een	pact	kan	een	goed	begin	zijn,	waarin	de	
opgave,	de	aanpak	en	de	oplossingen	worden	gedeeld	en	verdeeld.	Een	pact	tussen	
gemeente,	maatschappelijke	instellingen,	vrijwilligersorganisaties,	zorgverleners	en	
woningbouwcorporaties.	Een	gezamenlijk	pact	dat	helpt	om	bewoners	van	
Veldhoven	met	vertrouwen	ouder	te	laten	worden.		
	
Tenslotte	
Aan	het	einde	van	de	bijeenkomst	was	er	veel	waardering	en	enthousiasme	over	de	
wijze	waarop	het	gesprek	heeft	kunnen	plaatsvinden	tussen	belangstellenden	en	
experts.	


